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Geachte heer/mevrouw, 

 
Per brief van 7 februari jl. heeft u vragen gesteld over de wolf. Voor de leesbaarheid 
hebben wij na een korte inleiding uw vragen hieronder ingevoegd. 

Binnen Nederland is er een interprovinciaal wolvenplan vastgesteld. In het wolvenplan 
hebben provincies uitgewerkt hoe zij om (zullen) gaan met zwervende en territoriale 
wolven in Nederland. Provincies zijn verantwoordelijk voor het beleid ten aanzien van 
wolven op het Nederlandse grondgebied, tenzij in dit wolvenplan of op basis van 
wetgeving expliciet is aangeven dat de verantwoordelijkheid elders ligt of in bepaalde 
situaties naar een andere autoriteit overgaat. Ook zijn de provincies verantwoordelijk 
voor het beleid met betrekking tot de tegemoetkoming in de landbouwschade die door 
wilde dieren, waaronder de wolf, wordt veroorzaakt. De provincies hebben BIJ12 
gemandateerd om te beslissen op aanvragen voor een tegemoetkoming in schade bij 
gehouden vee, veroorzaakt door wolven. BIJ12 draagt daarnaast zorg voor voorlichting 
over schadepreventie. 

(1) Is het college bekend met een tweetal wolven die een recreant in Klimmen tot 
dicht hebben benaderd vorige week?   

Het college heeft middels een bericht op facebook (sociale media) kennis genomen 
dat er een tweetal wolven gezien waren op de Kickenbroekerweg te Voerendaal. Bij 
de gemeente is geen officiële melding/waarneming gedaan over de wolven die zijn 
gezien op de Kickenbroekerweg.  
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(2) Gaat u het ‘incident’ in Klimmen documenteren en analyseren? Zodat dit 
gebruikt kan worden in de toekomstige afweging om de wolf actief te kunnen 
onderdrukken?  

De provincie is het bevoegd gezag ten aanzien van de wolven. Dit is ook zo 
genoemd in het interprovinciaal wolvenplan. Wij zullen het “incident” in Klimmen 
dan ook niet documenteren en analyseren. 

(3) Kunt u inzicht kunt geven in de omvang en ernst van de ‘wolvenproblematiek’? 

Binnen de gemeente Voerendaal zijn er geen meldingen van schade door de wolf en 
tevens is buiten het facebookbericht nog geen enkele waarneming gedaan van een 
wolf in Voerendaal. Wel kunnen wij melden dat er binnen de provincie tot op heden 
65 geregistreerde schadegevallen zijn vastgelegd. 

(4) Werken de landelijke maatregelen (zoals hekken) ook afdoende in ons 
prachtige landschap om wolven buiten te houden? En welke maatregelen heeft u 
paraat, die kunnen voorkomen dat onze huis-, hobby- en (verspreid vrijlopende) 
boerderijdieren het slachtoffer gaan worden?  

Wij hebben nog geen eerdere ervaringen met de wolf om te bepalen of de 
landelijke maatregelen werken. De maatregelen die men kan treffen zijn te vinden 
op de site van Bij12 en dat zijn de volgende: ophokken van vee, plaatsen van de 
voorgeschreven afrasteringen en visuele of akoestische middelen. 

Ten overvloede nog de opmerking dat de provincie in deze het bevoegde gezag is. 
De gemeente heeft derhalve niet het voornemen om maatregelen te treffen. 

(5) Welke maatregelen heeft u om snel in te grijpen wanneer het nog verder fout 
zou gaan?  

Hiervoor wordt verwezen naar de beantwoording onder vraag 4 namelijk in deze is 
de provincie bevoegd gezag. 

(6) Is het college van plan om met behulp van wildcamera’s de aanwezigheid én 
het gedrag van de wolf in onze gemeente te documenteren? Zodat daar 
ingegrepen kan worden waar het fout gaat of kan gaan.  

Nee, het college is niet van plan om met behulp van wildcamera’s de aanwezigheid 
en gedrag van de wolf te documenteren omdat de monitoring van de wolf de taak 
van de provincie is. 

(7) Past het huidige beleid van (niet afsluitbare) schuilhokken in het buitengebied 
nog tegenover deze nieuwe dreiging voor dierenwelzijn dat gevormd wordt door 
wolven?  

Op dit moment zien wij geen reden tot het herzien van ons huidige beleid met 
betrekking tot schuilhokken in het buitengebied. Zodra de situatie dermate 
veranderd zal er naar ons huidig beleid gekeken worden. 
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(8) Heeft het college een beeld van hoe dit speelt in omringende gemeenten? Is er 
contact met andere gemeenten en de Provincie?  

Op de bestuurstafel is er tot op heden geen aandacht geweest voor de wolf. Hier ligt 
dan ook gezien de meldingen geen prioriteit bij andere gemeenten. Het enige wat 
bekend is volgens de cijfers van de provincie is dat er 2 schademeldingen zijn 
gedaan binnen de Samenwerking Simpelveld – Voerendaal – Beekdaelen – 
Brunssum en landgraaf. 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd.  

 

BURGEMEESTER EN WETHOUDERS VAN VOERENDAAL, 

de secretaris,    de burgemeester, 
C.J.H.M. Janssen   W. Houben 

 


